

Title (en)
Sports shoe.

Title (de)
Sportschuh.

Title (fr)
Chaussure de sport.

Publication
EP 0560698 A1 19930915

Application
EP 93420105 A 19930309

Priority

- FR 9202983 A 19920309
- FR 9300836 W 19930901

Abstract (en)

This shoe is of the type comprising a sole (3) whose front part has a certain degree of mobility with respect to the rear part and comprising an element (6) for stiffening the sole (3), this element being arranged substantially in its longitudinal axis. According to the invention, the stiffening element (6) is shaped so as to give relative stiffness to the sole (3) along a transverse horizontal axis, that is to say in front/rear flexure of the sole (3), and around the longitudinal axis of the latter, that is to say in torsion of its front part with respect to its rear part, whilst permitting its front part to pivot with respect to its rear part about a vertical axis located substantially at the level of the calcaneo-cuboid joint of the foot. <IMAGE>

Abstract (fr)

Cette chaussure est du type comprenant une semelle (3) dont la partie avant présente un certain degré de mobilité par rapport à la partie arrière et comprenant un élément de rigidification (6) de la semelle (3) disposé sensiblement selon son axe longitudinal. Selon l'invention, l'élément de rigidification (6) est conformé de manière à conférer une relative rigidité à la semelle (3) selon un axe horizontal transversal, c'est-à-dire en flexion avant-arrière de la semelle (3), et autour de l'axe longitudinal de celle-ci, c'est-à-dire en torsion de sa partie avant par rapport à sa partie arrière, tout en autorisant le pivotement de sa partie avant par rapport à sa partie arrière autour d'un axe vertical situé sensiblement au niveau de l'articulation calcanéo-cuboïdienne du pied. <IMAGE>

IPC 1-7
A43B 13/14; A43B 13/42

IPC 8 full level
A43B 13/14 (2006.01); **A43B 13/42** (2006.01)

CPC (source: EP)
A43B 3/0052 (2013.01); **A43B 13/14** (2013.01); **A43B 13/42** (2013.01)

Citation (search report)

- [XD] DE 3927617 A1 19910228 - ADIDAS AG [DE]
- [YP] US 5187883 A 19930223 - PENNEY RICHARD [US]
- [Y] FR 2409714 A1 19790622 - UNIROYAL GMBH [DE], et al
- [Y] US 4972609 A 19901127 - OH THOMAS J [US], et al
- [XD] DE 3918522 A1 19901213 - ADIDAS AG [DE]
- [YD] DE 1886439 U 19640123 - SCHALLER JOHANNES [DE]
- [A] EP 0399332 A1 19901128 - FILA SPORT [IT]

Cited by

WO9948396A1; US6574889B2; FR2776487A1; EP0856263A1; US5845420A; EP0797937A1; FR2746605A1; US6836978B1; WO0045660A1; WO9736509A1; WO9506419A1

Designated contracting state (EPC)
BE CH DE ES FR GB IT LI LU NL PT

DOCDB simple family (publication)

EP 0560698 A1 19930915; EP 0560698 B1 19961127; DE 69306142 D1 19970109; DE 69306142 T2 19970403; ES 2097474 T3 19970401; FR 2688121 A1 19930910; FR 2688121 B1 19971128; PL 174037 B1 19980630; PL 313229 A1 19960610; SK 27996 A3 19960703; WO 9506419 A1 19950309

DOCDB simple family (application)

EP 93420105 A 19930309; DE 69306142 T 19930309; ES 93420105 T 19930309; FR 9202983 A 19920309; FR 9300836 W 19930901; PL 31322993 A 19930901; SK 27996 A 19930901